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4. Driftsekonomidelen 2025–2027 
 
4.6 Utbildning 
 
s. 65–66 
nr 1 Förslagsställare: De Grönas fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: Heikki Vestman 
 

Följande text tilläggs som fortsättning på stycket om stöd för lärande på s. 65 
 
Om lagen godkänds ska statens tilläggsfinansiering som har allokerats till 
detta överföras direkt som en ökning till utbildningssektorns budget för 
höstterminen 2025.  
 
Motivering: Med denna notering säkerställs att tilläggsresursen och 
statsandelarna som allokeras till stöd för lärande allokeras dit de är menade. 

 
Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
Kommundirektörens förslag 
Ändringsförslaget godkänns med ändringar. 
 
Om lagreformen om stöd för lärande godkänns, kommer utbildningssektorn att 
allokera lagstadgade resurser för timresurserna, gruppstödet och det 
individuella stödet. 
 
Statsandelarna är kommunernas s.k. inkomster med allmänna täckningar, som 
inte skilt allokeras till användningsändamål. Kostnaderna som ordnandet av 
nödvändiga resurser medför täcks således att sektorns driftsekonomi och 
tilläggsfinansiering allokeras med en separat budgetändring enligt behov. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 

 
 De Grönas fullmäktigegrupp upprepade sitt ursprungliga förslag. 
 

Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad. 



 . 

 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder De Grönas fullmäktigegrupps förslag. 
Förslaget godkändes enhälligt. 

 
Omröstning: 
Kommunstyrelsens förslag – 30 röster 
De Grönas fullmäktigegrupps förslag – 12 röster 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 30–12. 

 
 
s. 67 
nr 2 Förslagsställare: De Grönas fullmäktigegrupp 
 
 Ett stycke läggs till: 
 

Vi stärker systematiskt lärande av emotionella färdigheter och 
kommunikationsfärdigheter. Vi tar i bruk olika verksamhetsmodeller och -
program som stärker kompisfärdigheter och förebygger mobbning. Med 
fortbildning stöder vi personalens kunnande i lärande av emotionella 
färdigheter och kommunikationsfärdigheter.   
 
Anslaget ökas med 15 000 euro och ökningen allokeras till fortbildning av 
utbildningssektorns personal. 

 
Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
Kommundirektörens förslag 
Ändringsförslaget godkänns med ändringar. 
 
15 000 euro allokeras från den befintliga budgeten för utbildningssektorns 
fortbildningar till stärkande av lärandet av emotionella färdigheter och 
kommunikationsfärdigheter. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 

 
 De Grönas fullmäktigegrupp upprepade sitt ursprungliga förslag. 
 

Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad. 

 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder De Grönas fullmäktigegrupps förslag. 
Förslaget godkändes enhälligt. 

 
Omröstning: 
Kommunstyrelsens förslag – 33 röster 



 . 

De Grönas fullmäktigegrupps förslag – 9 röster 
 

Beslut 
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 33–19. 

 
 
s. 65, 68 
nr 3 Förslagsställare: Fullmäktigegruppen Rörelse Nu 
 

Texten tas bort 
 
Sida 65 
 
Lokalhyrorna har ökat, och utbildningssektorns ekonomi belastas av lokaler 
som inte används till fullo men för vilka sektorn ändå betalar hyra. Ett splittrat 
servicenät och det minskade antalet elever i glesbygden ökar kostnaderna per 
elev. Elevprognoserna i en del av de svenskspråkiga byskolorna visar att 
antalet elever kommer att minska avsevärt under de kommande åren. 
 
Sida 68 
 
Riskanalys Skolnätets fastighetskapacitet är större än prognoserna för 
utvecklingen av elevantalet speciellt för de svenskspråkiga byskolorna. 
Genom att minska antalet skolfastigheter kan vi nå en årlig besparing på 
100 000–200 000 euro i interna kostnader under åren 2025–2027. 
 
Motivering:  
 
Texten föreslås raderas då den ger en missvisande bild av 
utbildningssektorns investeringsstrategi och skolnätets utveckling för 
svenskspråkiga elever. Samtidigt som ekonomiska utmaningar och risker lyfts 
fram för vissa byskolor med svenskspråkig undervisning, investeras det på 
annat håll i en ny svenskspråkig skola. Denna parallella satsning visar en 
pågående insats för att stärka utbildningsmöjligheterna för svenskspråkiga 
elever, vilket inte framgår av texten. Därför kan informationen framstå som 
kontroversiell och missvisande, särskilt i en debatt om framtida investeringar 
och elevantal. 
 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte. 
 
De textstycken som har föreslagits att tas bort ur budgeten är aspekter som 
påverkar den jämna kvaliteten som lyfts fram i sektorns riskbedömning för 
tjänsterna, och åtgärdsförslag utarbetas till dem för politiskt beslutsfattande. 
Det pågående arbetet med servicenätet anknyter till detta. 
 
Behandling 
Förslagsställaren ändrade sitt förslag således att texten på sida 68 ändras på 
följande sätt: 



 . 

 
”Riskanalys  
Enligt den nuvarande uppskattningen överskrider skolnätets 
fastighetskapacitet bedömningarna av utvecklingen av antalet elever. Genom 
att minska antalet skolfastigheter kan vi nå en årlig besparing på 100 000–
200 000 euro i interna kostnader under åren 2025–2027.” 
 
Tom Sundbäck föreslog att meningen ”Genom att minska antalet 
skolfastigheter kan vi nå en årlig besparing på 100 000–200 000 euro i interna 
kostnader under åren 2025–2027” tas bort från förslagsställarens ändrade 
förslag. 
 
Maria von Flittner understödde Tom Sundbäcks förslag. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens ändrade förslag 
förelåg ett understött motförslag och att omröstning därför var påkallad. 
 Han föreslog följande omröstningsförfarande: omröstning genom 
handuppräckning, dvs. ”ja” röstar de som understöder föredragandens förslag 
och ”nej” röstar de som understöder Tom Sundbäcks motförslag. 
 
 
 Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Omröstning: 
Föredragandens ändrade förslag ”ja” – 3 röster: Tuomas Alaterä, Marketta 
Mattila, Suvi Vuoksenranta 
Tom Sundbäcks motförslag ”nej" – 7 röster: Maria von Flittner, Esa Kantee, 
Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Anders Söderling, Kaj 
Lindqvist 
 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen med rösterna 3–7 beslutat 
godkänna Tom Sundbäcks motförslag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände Tom Sundbäcks motförslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 

 
 Beslut 

Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 

4.7 Vardag och fritid 
 
s. 70, 74 
nr 4 Förslagsställare: Sannfinländarnas fullmäktigegrupp 
 

I år delade kultur- och fritidssektionen vid sitt möte 5.6.2024 ut understöd till 
ungdomsföreningar enligt följande: projektfinansiering sammanlagt 12 000 
euro, allmänt understöd 12 500 euro och fastighetsunderstöd 4 770 euro.  
 
Ungdomsföreningarnas understöd har i sin helhet sett en ökning under de 
senaste åren och verksamheten har även tydligt utvecklats, växt och blivit 



 . 

mångsidigare. I år var understöden totalt 29 270 euro, vilket är drygt hälften av 
vad som reserverades för till exempel deltagande budgetering år 2024.  
 
Det är önskvärt att möjliggöra och stödja aktörer som eventuellt planerar ny 
ungdomsverksamhet eller utvidgar nuvarande uppsökande 
ungdomsverksamhet. För detta mål föreslås att understöd för 
ungdomsföreningar höjs med en reservering på cirka 40 000 euro för år 2025. 
För detta ändamål höjs verksamhetskostnaderna för Kultur- och fritidstjänster 
och sektorn för vardag och fritid med 10 000 euro, det vill säga 
verksamhetskostnaderna för Kultur- och fritidstjänster i grundförslaget ändras 
från -7 775 000 euro till -7 785 000 euro. Det är dock inte ändamålsenligt att 
luckra upp kriterierna för understöd, och vi vill inte heller främja en sådan 
ändring med denna höjning. 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte. 
 
I budgeten för sektorn för vardag och fritid för år 2025 har ett anslag för 
anskaffning av en servicebil för ungdomstjänsterna reserverats, och anslag 
kan tillfälligt överföras till understöd enligt förslaget om kostnaderna 
underskrids år 2025.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 

4.8 Samhälle och miljö 
 
s. ny 
nr 5 Förslagsställare: Fullmäktigegruppen Rörelse Nu 
 

Tillägg till budgeten: Deltagande budgetering #MittSibbo 
Anslag: 100 000 € 
 
Vi föreslår ett tillägg på 100 000 euro till samhälle och miljös budget i form av 
projektet "Deltagande budgetering #MittSibbo.” 

 
Motivering: Deltagande budgetering ökar samarbete och underlättar dialogen 
mellan olika grupper. Det ger invånarna en bättre förståelse för användningen 
av offentliga medel, men även tjänstemännen får en bättre insikt i invånarnas 
attityder gentemot beslutsfattande. 
 
Genom att involvera invånarna i planeringen skapas en god diskussion om 
prioriteringar. På så sätt kan vi se vilka frågor som är viktiga för invånarna och 
dra nytta av deras expertis kring vardagen och lokalkännedom. 

 



 . 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte.  
 
En reservering på 100 000 euro till planering och genomförande av projektet 

#MittSibbo för deltagande budgetering är redan en betydlig satsning och med 

summan kan även ett ganska utmanande objekt genomföras.  Projektet 

#MittSibbo har under de tidigare åren genomförts med personalen i enheten 

Utveckling och stödtjänster och objekten har varit små och inte krävt 

kompetens inom byggande. Förhöjning av anslaget medför ett behov av 

personalresurser. Verksamhetsintäkterna från sektorns driftsekonomi 

möjliggör inte heller en ökning av anslaget. Användarna delaktiggörs i en stor 

omfattning i projekt som påverkar kommuninvånarnas tjänster. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 
 
Fullmäktigegruppen Rörelse Nu upprepade sitt ursprungliga förslag med 
ändringar så att budgeten utökas med 25 000 euro. 

 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad. 

 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder fullmäktigegruppen Rörelse Nus förslag. 
Förslaget godkändes enhälligt. 

 
Omröstning: 
Kommunstyrelsens förslag – 20 röster 
Rörelse Nus fullmäktigegrupp förslag – 22 röster 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände Rörelse Nus fullmäktigegrupps förslag med rösterna 

20–22. 
 
s. 104–106 
nr 6 Förslagsställare: De Grönas fullmäktigegrupp 
 

Anslaget på sida 104 ökas med 15 000 euro (Gator och grönområden, 
driftsekonomi) och följande text tilläggs på sida 106: ”År 2025 förbereder 
kommunen sig för att ta i bruk en app för bekämpning av främmande arter, 
och med hjälp av den kan kommuninvånarna bekämpa främmande arter på 
kommunens marker.” 
 
Motivering:   
 



 . 

Främmande arter är arter som har spridit sig i naturen med människans hjälp 
och hotar finländska endemiska arter. Främmande arter är ett problem också i 
Sibbo och hotar de ursprungliga växterna i kommunen.   
 
Det är dyrt för kommunen att sköta bekämpningen av främmande växtarter 
med kommunens grönarbetare, och det finns inte tillräckligt med 
personalresurser för det. Med hjälp av till exempel appen Crowdsorsa kan 
kommuninvånarna själva bekämpa främmande arter för en liten belöning.  
 
Appen används för tillfället av cirka 40 kommuner/städer. Enheten Gator och 
grönområden har kartlagt uppgifter om användningen av appen och dess 
kostnader i grannkommunerna och -städerna. Grannkommunerna och -
städerna är i regel nöjda med appen. De uppskattade kostnaderna för 
användningen av appen är cirka 15 000 euro för Sibbo kommun, varav över 
hälften består av ersättningar som betalas till kommuninvånarna. 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 

Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 

 

Bekämpning av främmande växtarter med kommunens personalresurser är 

utmanande inte bara ekonomiskt utan också med tanke på användningen av 

personalresurserna. Kostnaderna för ibruktagandet av Crowdsorsa avviker 

sannolikt från förslaget.  

 

De största fördelarna med Crowdsorsa är identifiering av var de främmande 

arterna är och hur de sprider sig. Kommunen har redan i bruk en webbsida för 

observationer av främmande arter: Rapportera invasiva arter - Sipoo - Sibbo. 

Ibruktagande av Crowdsorsa skulle medföra överlappande arbete jämfört med 

rapporteringskanalen som kommunen redan har publicerat. Kommunens 

existerande rapporteringskanal medför inte heller direkta tilläggskostnader för 

kommunen. Det nuvarande verktyget lyfts fram i kommunikationen på våren 

så att kommuninvånarna blir bekanta med det, varvid användningen ökar.  

 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 
 

De Grönas fullmäktigegrupp upprepade sitt ursprungliga förslag. 
 

Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad. 

 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder De Grönas fullmäktigegrupps förslag. 
Förslaget godkändes enhälligt. 

 
Omröstning: 
Kommunstyrelsens förslag – 24 röster 

https://www.sipoo.fi/sv/parker-och-gronomraden/rapportera-invasiva-arter/


 . 

De Grönas fullmäktigegrupps förslag – 18 röster 
 

Beslut 
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 24–18. 
 

 

7. INVESTERINGSDELEN 
 
7.1 Bruttoinvesteringar i infrastruktur och byggnader 
 
s. 132–157 
nr 7 Förslagsställare: Martin Andersson 
 Förslaget understöds av: Rune Packalén, Carola Juselius, Rasmus Lindroos 

 
Sida 132, tabell bruttoinvesteringar sammanlagt till infra och byggnader, 
utbyggnadsinvesteringar, planområden sammanlagt 2025 8440 k€ 
ändras till 4440 k€. 
 
Enligt budgetförslaget måste kommunen finansiera investeringar med lån. I 
detta svåra ekonomiska läge är det inte hållbart att utöka lånetagningen på 
grund av utbyggnads-investeringar. Det är inte nödvändigt att inleda 
byggande av nya planeområden, eftersom tomter på nuvarande 
planerområden är osålda i Nickby. I Sibbo finns det över 200 osålda bostäder. 
Dessutom är det oklart när besvärsprocesserna gällande NG8- (Nickby gård) 
och N65-planerna (Skogsliden) är avklarade. Inbesparingen på 4 miljoner 
skulle således tas från NG8- och N65-detaljplanerna. En minskning av 
utbyggnadsinvesteringarna med 4 miljoner skulle minska kommunens 
låneupptagning med motsvarande summa. 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte. 
 

Utbyggnadsinvesteringar i planområden täcker investeringar i infrastrukturen 
på nya detaljplaneområden. Dessa investeringar möjliggör kommunens 
tomtproduktion, positiv utveckling av invånarantalet och därmed även 
kommunens inkomstbildning. Utbyggnadsinvesteringar i planområden är 
lönsamma för kommunen, och de inbringar inkomster som bildar en viktig del 
av kommunens totala inkomster efter statsandelsreformen. Att minska 
investeringsposten skulle minska kommunens ekonomiska balans på lång sikt 
och är således inte motiverat. Om investeringarna dröjer på grund av besvär, 
bildas en besparing av motsvarande storlek i investeringsbudgeten år 2025. 
  
För tillfället finns det inga lediga egnahemstomter i Nickby. Alla 
egnahemstomter är reserverade och det finns inga lediga egnahemstomter till 
salu. Det finns 5 lediga tomter i bolagsform i Nickby. Främjandet av 
detaljplaner säkerställer särskilt tillgången på egnahemstomter i framtiden. 
Det är centralt att fortsätta främjandet av viktiga planområden.   
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 



 . 

 
Fullmäktige 9.12.2024 

 
 Martin Andersson upprepade sitt ursprungliga förslag. 
 Rasmus Lindroos understödde Martin Anderssons förslag. 
 

Sannfinländarnas fullmäktigegrupp framförde att anslaget för 
utbyggnadsinvesteringarna minskas med 500 000 euro. 
 
Ordföranden konstaterade att två understödda motförslag hade gjorts i 
ärendet och att omröstning därför var påkallad. 
 
Ordförande föreslog att motförslagen ställs först mot varandra således att de 
som röstar på Sannfinländarnas fullmäktigegrupps motförslag röstar ”ja” och 
de som röstar på Martin Anderssons motförslag röstar ”nej”. Det vinnande 
förslaget ställs därefter mot kommunstyrelsens förslag. Förslaget godkändes 
enhälligt. 
 
Omröstning: 
Sannfinländarnas fullmäktigegrupps motförslag – 22 röster 
Martin Anderssons motförslag – 20 röster 
 
Ordföranden konstaterade att fullmäktige med rösterna 22–20 beslutat 
godkänna Sannfinländarnas fullmäktigegrupps motförslag. 
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Sannfinländarnas fullmäktigegrupps 
motförslag. Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Omröstning: 
Kommunstyrelsens förslag – 27 röster 
Sannfinländarnas fullmäktigegrupps motförslag – 13 röster 
Blankt – 2 röster 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 27–13 (2 
blanka). 

  
s. 159 
nr 8 Förslagsställare: De Grönas, SDP:s och För Sibbos välfärds 

fullmäktigegrupper 
 
Sibbo simhall:  
 
Följande mening tas bort: ”Inget beslut har hittills fattats angående 
planeringsarbetet eller arbetets programmering.”  
 
Följande mening tilläggs: ”Ett anslag på 80 000 euro reserveras för 
genomförandet av projektplanen för simhallen år 2025.”  
 
Anslaget finansieras med investeringsdelens marginal. 
 



 . 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte. 

 

Det tekniska och ekonomiska utredningsarbetet angående Sibbo simhall 

pågår i sektorn för samhälle och miljö. Under arbetets gång uppdateras 

kostnadskalkylerna och lönsamhetskalkylerna för den tidigare utredningen om 

tjänsterna för vattenmotion. Under arbetets gång utreds eventuellt dessutom 

lönsamheten och behovet av understöd för simhallsbolaget som är under 

bildning. Under arbetet uppskattas även tidsfönstret för planeringen och 

genomförandet av projektet. Utredningen förs till politisk behandling i slutet av 

år 2024 eller i början av år 2025.   

  

Det är befogat att budgetera projektplaneringen efter att den tekniska och 

ekonomiska utredningen har färdigställts. 

 

Behandling 

SFP:s grupp föreslog att ändringsförslaget godkänns. 

 

Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens förslag förelåg ett 

understött motförslag och att omröstning därför var påkallad. 

 Han föreslog följande omröstningsförfarande: omröstning genom 

handuppräckning, dvs. ”ja” röstar de som understöder föredragandens förslag 

och ”nej” röstar de som understöder SFP:s motförslag. 

 

 

 Förslaget godkändes enhälligt. 

 

Omröstning: 

Föredragandens förslag ”ja” – 3 röster: Antti Skogster, Anders Söderling, Suvi 

Vuoksenranta 

SFP:s motförslag ”nej” – 7 röster: Tuomas Alaterä, Maria von Flittner, Esa 

Kantee, Marketta Mattila, Micaela Röman, Tom Sundbäck, Kaj Lindqvist 

 

 

 

Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen med rösterna 3–7 beslutat 

godkänna SFP:s motförslag. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkände SFP:s motförslag. 

 

Ett tillägg på 80 000 euro i driftsutgifterna för samhälle och miljö täcks med en 

ökning av skatteintäkterna. 

 

Fullmäktige 11.12.2024 

 
 Beslut 



 . 

 Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 
s. 163 
nr 9 Förslagsställare: De Grönas fullmäktigegrupp 

 
Följande tillägg i texten om utekonstisbanan i Söderkulla på sida 163: ”Den 
maximala kostnaden för konstisbanan är 900 000 euro.”  
 
Motivering: Kommunstyrelsen fattade 27.11.2023 beslutet om att den 
maximala kostnaden för konstisbanan är 900 00 euro. Man har glömt att 
anteckna viljan bakom kommunstyrelsens beslut i budgeten för detta år trots 
att den borde ha antecknats. Därav finns det orsak att tillägga noteringen om 
ärendet i budgeten för år 2025. 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Ändringsförslaget godkänns med ändringar. 

 

På sida 163 i budgetförslaget konstateras att konkurrensutsättningen av 

konstisbanan pågår och att ett investeringsanslag på 900 000 euro har 

reserverats för den, som fördelas till 300 000 euro för år 2024 och 600 000 

euro för år 2025. Sektorn för samhälle och miljö har reserverat 10 000 euro för 

garantitida arbeten år 2027. Det är möjligt att genomföra projektet enligt den 

föreslagna maximala kostnaden i enlighet med tekniska utskottets förslag till 

upphandlingsbeslut (12.11.2024). 

 

Det föreslås att den maximala kostnaden (inklusive garantitida arbeten) höjs 

till 910 000 euro. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 
 

 Beslut 
 Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 
s. 167 
nr 10 Förslagsställare: Samlingspartiets fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: De Grönas fullmäktigegrupp 

  
Gång- och cykelvägen mellan Nickby och Söderkulla 
 
Projektet främjas med ett anslag på 300 000 euro för utarbetandet av en 

vägplan och en plan för byggande år 2025 samt med 900 000 euro år 2026 

och 700 000 euro år 2027 då kommunen förbereder sig för att genomföra 

projektet. Utgångspunkten är att kostnaderna för planeringen och 

genomförandet fördelas 50/50 med staten.  

 
Projektet finansieras med investeringsanslagets marginal. 



 . 

 
Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
Kommundirektörens förslag 
Ändringsförslaget godkänns med ändringar. 
 
För att främja projektet reserveras ett anslag på 300 000 euro för att utarbeta 
en vägplan år 2025 och 900 000 euro för år 2026 och 700 000 euro för år 
2027, då kommunen förbereder sig inför inledandet av genomförandet. 
Förutsättningen för projektets finansiering är att kostnaderna för planeringen 
och genomförandet fördelas 50/50 med staten. De aktuella planerna är först 
preliminära, och därav betonar sektorn för samhälle och miljö att det finns 
ovisshet kring projektets kostnader. 
 
Projektet finansieras med en ändring i investeringsanslagen som ökar 
anslaget för övriga investeringar åren 2025, 2026 och 2027. Projektet täcks 
med mer lån. 

 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 

 
 Beslut 
 Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 
s. 168 
nr 11 Förslagsställare: Samlingspartiets fullmäktigegrupp 

 
Sanering av Massbyvägen (lv 11697) 
 
Ett anslag på 125 000 euro reserveras för förbättring av Massbyvägens skick 
och säkerhet med en sanering år 2025. Kommunens saneringsinvestering 
förutsätter att staten har en betydlig finansieringsandel i saneringen av vägen. 
Projektets sammanlagda anslagsbehov är 750 000 euro. Den anhängiga 
detaljplanen M3 Massby Danielsbacka ligger längs Massbyvägen. 
 
Projektet finansieras med investeringsanslagets marginal. 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Ändringsförslaget godkänns med ändringar. 
 

Ett anslag på 150 000 euro reserveras för grundlig förbättring av 
Massbyvägens skick och säkerhet med en sanering år 2025. Kommunens 
saneringsinvestering förutsätter att staten har en betydlig finansieringsandel i 
saneringen av vägen. Enligt aktuella uppgifter är det totala anslagsbehovet för 
projektet 750 000 euro. De aktuella planerna är preliminära och under arbete, 
och därav betonar sektorn för samhälle och miljö att det finns ovisshet kring 
projektets kostnader. 
 



 . 

Projektet finansieras med ett saneringsanslag från saneringsinvesteringarna 
för enheten Gator och grönområden. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 9.12.2024 
 

 Beslut 
 Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
s. 168 
nr 12 Förslagsställare: SDP:s och Centerns fullmäktigegrupper 
 Förslaget understöds av: Heikki Vestman 

 
Stycke: 
”År 2025 utarbetas en projektplan för genomförandet av en pumptrackbana i 
Nickby. Planen innefattar även genomförandet av en ny skejtplats. Ett anslag 
på 30 000 euro reserveras för projektplaneringen år 2025. Ett anslag på 
sammanlagt 200 000 euro reserveras för genomförandet av banan år 2026. 
Exakta kostnader preciseras under projektplaneringen.” 
 
Ändras till: 
”År 2025 förbereder kommunen sig för byggandet av en pumptrackbana i 
Nickby med ett anslag på 200 000 euro. Exakta kostnader preciseras under 
planeringen.” 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte. 
 
Byggandet av pumptrackbanan förutsätter utöver planering av den egentliga 
planen även planering av dagvattenhanteringen och den geotekniska 
planeringen. Planen innefattar även genomförandet av en ny skejtplats samt 
växelverkan med ungdomar och övriga användare. Det är inte möjligt att 
genomföra detta år 2025 enligt tidtabellen. 
 
Behandling 

Micaela Röman föreslog att ändringsförslaget godkänns. 

Maria von Flittner understödde Micaela Römans motförslag. 

 

Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens förslag förelåg ett 

understött motförslag och att omröstning därför var påkallad. 

 Han föreslog följande omröstningsförfarande: omröstning genom 

handuppräckning, dvs. ”ja” röstar de som understöder föredragandens förslag 

och ”nej” röstar de som understöder Micaela Römans motförslag. 

 

 

 Förslaget godkändes enhälligt. 

 



 . 

Omröstning: 

Föredragandens förslag ”ja” – 3 röster: Tuomas Alaterä, Marketta Mattila, Kaj 

Lindqvist 

Micaela Römans motförslag ”nej” – 7 röster: Maria von Flittner, Esa Kantee, 

Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Anders Söderling, Suvi 

Vuoksenranta 

 

Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen med rösterna 3–7 beslutat 

godkänna Micaela Römans motförslag. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkände Micaela Römans motförslag. 

 

Dessutom täcks investeringarna på 200 000 euro för samhälle och miljö år 

2025 med mer lån. 

 

Fullmäktige 11.12.2024 

 
Jenni Sademies föreslog att kommundirektörens förslag godkänns. 
Marketta Mattila understödde Jenni Sademies förslag. 

 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad. 

 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Jenni Sademies förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt. 

 
Omröstning: 
Kommunstyrelsens förslag – 32 röster 
Jenni Sademies förslag – 9 röster 
Blankt – 1 röst 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 32–9 (1 
blank). 
 

 

7.2 Investeringar, övriga sektorer 
 
s. 169 
nr 13 Förslagsställare: SDP:s, De Grönas och För Sibbos välfärds 

fullmäktigegrupper 
 
Kommunen förbereder sig för aktiekapitalet för simhallsbolaget med följande 
tillägg. Motsvarande var i budgeten år 2024 för planåret 2025: 
 
Ny tabell: AKTIER OCH ANDELAR, Kommunstyrelsen EP 2026: 800 000 
 

 Kommunstyrelsen 25.11.2024 
 



 . 

 Kommundirektörens förslag 
 Förslaget godkänns inte. 
 
 Se motiveringarna till förslaget nr 8 ovan. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 09.12.2024 

 
SDP:s fullmäktigegrupp upprepade sitt ursprungliga förslag. 

 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad. 

 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder SDP:s fullmäktigegrupps förslag. 
Förslaget godkändes enhälligt. 

 
Omröstning: 
Kommunstyrelsens förslag – 30 röster 
SDP:s fullmäktigegrupps förslag- 11 röster 
Blankt – 1 röst 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 30–11 (1 
blank). 

 
 


